
Znz Or.0012.6.2020

Protokół Nr 6/2020

z posiedzenia Komisji Spraw Obywatelskich
odbytego w dniu 29 września2Df0 roku.

Ad. pkt 1

Posiedzenie Komisji otworzyŁ Przewodniczqcy Bogusław Baftos i na wstępie
powitał jej członków.
Stwierdził on, ze na stan 5 członków zgodnte z llstq obecności w posiedzeniu

udziat bterze,5 co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych decyzjt'.

Lista obecności stanowi załączniknr 1 do protokołu.
Następnie Przewodn iczący Komisj i powitał:

- Z *cę Wójta Gminy Krzysztofa Bajora
- Dyrektorkę PSP w Czermnie Mariannę Grażrynę Michalskę
- Dyrektorkę PSP w Fałkowie Mirosławę Palus

Lista obecności stanowi załączniknr 2 do niniejszego protokołu'

Ad. pkt 2

PrzewodnrcZqcy Komisji zapoznał. zebranych z proponowanym
porz4dkiem posiedzenia, który stanowi za|ączniknr 3 do niniejszego protokołu.

Komisja jednogłośnie przyjęła porzqdek posiedzenia w następuj4cym
brzmieniu:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porzqdku posiedzęnla Komisji.
3.Przyjęcie protokoŁuze wspólnego posiedzenia Komisji odbytego w dniu

26 sierpnia2)Z} roku.
4. Przygotowanie hali sportowej do nowego Sezonu - plan dztałań t organizacja

rmprez sportowych.
5 . Informacj a doty cząca przebiegu wypoczynku letniego dzieci l' młodziezy.

6. Wywi4Zywanle się uczniów z obowlqzku szkolnego.
7, Zapoznanie się z pismem z dnia 14 września2020 roku Państwa Marioli i

Henryka Koniecznych, zam. Czermno, ul. Cmentarna I2-I4.
8. Sprawy rózne.
9 . Zakohczenie posiedzenia.



Ad. pkt 3

Komisja jednogłośnie
wszystkich Komisji odbYego
Żadnych uwag.

przyjęł.a protokół Ze wspólnego posiedzenia
w dniu 26 sierpnia 2020 roku nie wnosz4c

Ad. pkt 4

Przewodniczqcy Komisji udzielił głosu Pani Mirosławie Palus'

Dyrektorowi Publicznej Szkoły Podstawowej w Fałkowie, która poinformowała,

Że jest po rozmowie z nauczycielem sportu w szkole Panem Hubertem

Szymczykiem i na dztoń dzisiejszy Żadne Imprezy na hali sportowej nie

odbywaj4 się ze względu na rozprzestrzenianie się koronawiruSa wyvvołuj4cego

chorobę CQVID -19. W zwlqzku zę szczególnę sytuacjq zadna osoba postronna

nie jest wpuszczana do budynku szkolnego. Zawody sportowe odbywaję się

wewnętrzklasowo, nawet nie ma zawodów wewn4trzszkolnych.

Szkoła wprowadza procedury, wedtug ktorych nie odbywaję się apele uczniów

czy np. tradycyjne ślubowanie uczniów rozpo czynajqcych szkoln4 edukację.

cóvuv ktoś z zewn4trz chciał zorganizowac Zawody, to zaichbezpleczeństwo
odpowiadałby organtzatot. Póki co nikt się nie zgłosił. ztakimZam|arem.

W tym miejscu głos zabrat'Panlkzysztof Bajor, Zastępca Wójta Gminy
Fałków, który stwierdził, ze z przyszkolnego placu zabaw korzysta postronna

starszarri.odziez,zwłaszczapo godzinie 17.00 iw zwlqzku z Ęm wl,dzipotrzebę

zwracarTrauwagi i przypilnowania tego obiektu.

Pani Dyrektor Mirosława Palus odpowiedziała, ze woźny niejednokrotnie

zwra1a uwagę' pilnuje i sprzqta obiekt ale te dztat.ania sę niewystarcza|qce

i wszyscy czekamy na monitoring obiektu. Były przypadki zgt.aszane na policję,

którę niewiele wniosły, poniewaz jest to mał'a szkodliwośc czynu. Gdy policja
poĄeŻdŻa kontrolować obiekt, rrt'o dzięi ucieka z drugiej strony.

W tym miejscu głos zabrataPant Marianna Graiyna Michalska, Dyrektor

Publicznej Szkoły Podstawowej w Czermnie,która potwierdziła, ie przy swojej

szkole ma identyczny problem. Stwierdziła jednak, Że w Czermnie nie ma

obiektow t3pu $lzz"iii ",y 
za1azd więc młodzięi musi się gdzieś spotykać,

gromadztć i policja nie da rady powstrzymać takich zbiórek.

Do głosu powróciła Dyrektor Mirosława Palus' która oznajmita, ze

zarównopoti.iu jak i szkoła nie mog4 ograniczaó wolności człowiekąuczila,
Przyszkoin. p1u." zabaw czy a\tanki s4 nagminnie brudzone, a nawet złośliwie

dewastowane.
Dyrektor Marianna Graiyna Michalska stwierdzlła, Że jej zdantem takie

zachowanie jest pokłosiem dawania dzieciom ,,za darmo'' i brakiem Szacunku do

rzeczy wspólnych.



W tym miejscu radnaBlibieta Sliwińska zabrata głos i wypowiedziała się,

ie jej zdanięm powinno się w takich sprawach współdziałaó z policją np.

prosz4c o tydzien SZerSZego przypilnowania obiektu czy wdrozyć inne,

skuteczniejsze metody dziatanta policji typu ukaranie sprawcy mandatem ,,dla
przyhJadu,,. Byó moŻę to by ostudziło niewłaściwe zachowania rrfrodzieiy
dewastuj ęcej wspólne dobra.

Następnie gtos zabrał prowadzęcy posiedzenie Przewodniczqcy Komisji
Bogustaw Baftos i wypowtedziat. się, zę w miejscowości olszamowice tez

występiła dewastacja stołu w altanie przy placu zabaw poptzez wypalenie w nim
dziury, Stwierdził, Że dzieci wychowujq rodzice, nie gmina. Mqdrzy ludzie
powinni pomagać szkole w wychowywaniu społeczeństwa i tym zamknqł
dyskusję przechodzqc do następnego punktu.

Ad. pkt 5

W tym punkcie posiedzenia Pani Dyrektor PSP w Czermnie Marianna

Michalska odcryĄała informację o korzystaniu z letniego wypoczynku przez

uczniów jej szkoły, która stanowi załączniknr 4 do niniejszego protokofu.

Następnie swoj4 informację w tym temacie odczytała Pani Dyrektor PSP

w Fałkowie Mirosława Palus. Stanowi onazałącznik nr 5 do protokółu.

Ad. pkt 6

Informację o realtzacji obowi4zku szkolnego przez dziect i mt.odziei

Z Gminy Fałków przygotował.a i ptzedtoiyła Przewodnrazqcemu Komisji

Danuta Lęśnięwicz, która w L)rzędzie Gminy w Fałkowie jest odpowiedzialna

za prowadzenie Spraw zwlqzanych Z oświat4. Przewodntcz4cy Komisji

informacj ę odczy,tał. Jak wynika z lnformacji, w tym roku szkoły podstawowe

z terenu naszej gminy miały 43 absolwentów klas VIII. Wszyscy uczniowie

kontynuuję naukę w szkołach ponadpodstawowych. Informacja szczegółowo

określa, w jakich szkołach uczniowie kontynuuj4 naukę ponadpodstawowq

i stanowi za|ączniknr 6 do protokótu.

Ad. pkt 7

W tym punkcie Przewodn1'czqCy Komisji odcz5Ąał z pismo z dnta 14

września 2O2O roku Państwa Marioli i Henryka Koniecznych, zam. Czermno,

ul. Cmentarna I2-|4 skierowanę imiennie do Piotra Krzysztofa Gonerki

PrzewodnrcZqCego Rady Gminy w Fałkowie.



Dyskusję otworzyŁa radna Anna Pluta i powiedziaŁa, ze obszerność

zawartej treści jest przyttaczajqca i nie do końca j4 rozumie.

Głos zabrałaradna E\żbleta Sliwińska, która powiedział'a, ze w protokole

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dniaĄ7 .03. btezqcego roku jest ź\e

Zaplsafle, poniewaz nie jest to jej pełna wypowiedź, a Państwo Konieczni w tym

piśmie cytuję zdanla wyrwane z kontekstu. Powtedziata tez, ie reprezentuje

swoje społeczeństwo i w imieniu społeczeństwazadata pytanie panu wójtowi.

W tym miejscu gtos zabrał. Zastępca Wojta lkzysztof Bajor, który

odniósł się co do zarzutów słabego dział.antaprzesyłu on-line posiedzenia sesji.

Powiedziatmiędzy innymi' Żęw ci4gu najbltzszych dwóch latbędzl'e wdrozony

III etap podłqczania światłowodu i dopiero wtedy mamy Szansę na polepszenle

jakości Internetu w budynku Urzędu Gminy.

Następnie głos zabrała radna Maryla Domańska , która stwierdziła, ie
przeczfiane wcześniej pismo Państwa Marioli i Henryka Koniecznych jest

kontynuac1qwcześniejszej korespondencji i w przypadku odczytywania na sesji

trzeba by było odczytywac też poprzednie pisma. Jej zdantem Pan Konieczny

pomin4ł sl'ę z powołaniem, poniewai jego obszerTlę pisma narzuca1q jak

powinien zachowyr;vaó się radny i jak ma pracowaó. Dodała tówntei, ze według

jej spostrzezen radna Elżbtęta Śli*ińska wypowiedziq obct4zał.a Pana Wójta.

Radna Maryla Domańska jest zdecydowatieprzeciwna odczytywaniu pisma na

sesji i poprosiła o Wypowiedzenie się w tej sprawie kolejnym radnym.

W tym miejscu radny Grzegorz Zganiacz powiedział', ze naleŻy podjęć

dzl'atania by ucięó dyskusję, która nic nie wnosi w korespondencji z Państwem

Koniecznymi.
Radna Elzbieta Sliwińska dodała, ze Państwu Koniecznym głównie

chodzi o to' że tie ma dział.ań ze strony gminy zmterzajqcych do likwidacji

wys.ypisk śmieci.
Z-ca Wojta Krzysztof Bajor powiedział, ze gmina posyła ludzi, ktorzy

zajmujq się sptzqtantem na wysypisku. Powiedział tei, że przepisy k.p.a

mówię, że jeśli pismo nie wnosi nic nowęgo w sprawie to zostawia się go bez

biegu.
W tym miejscu gł.os zabrat Przewodntczqcy Komisji Bogusław Baftos,

który powiedzi at, Że poradzi się prawnika w sprawie takiego przepisu'

Radna Elibieta Śliwińska powiedzi aŁa, Że skoro jest taka mozliwośó' to

nie odpisujmy.
Radna Anna Pluta tez opowiedziała się Za tym, Że jezell jest taka

mozliwo ś ó, to przerwij my takę korespondencj ę.



Ad. pkt 8

Przewodniczqcy Komisji wnosi o uzupełnienie skradzionego znaku

drogoweg o przy mostku na drodze olszamowice - Sułków. Brak znaku zagraza

bezpieczeństwu w ruchu zwł.aszcza po zmroku , Przy wymijaniu się pojazdów

nle znajqcy terenu moŻe zjechac na pobocze i spaść do rowu.

Ponadto radni WnoSZą o oznakowanie numeracji domów przy ulicach

dróg powiatowych. Dobrze jest, gdy przy wszelkiego rodzajukrzyŻowkach czy

odnogach ulic jest znak oznajmiajQcy numery domów przy tej ulicy. Ułatwia to

trafic na miejsce pogotowiu, kurierom czy policji. W tym miejscu Dyrektor

Szkoty Podstawowej w Fałkowie Mirosława Palus poprosiła o usytuowanie

znaku informujęcego o szkole na krzyzowkach ulic przy ruinach zamku

w Fałkowie.
W tym miejscu o głos poprosiła radnaElibieta Śli*ińska, która ponagla

prośbę o usunięcie krzaków pTzy ,,,strlldze,, w Czętmnte, Ktzaki zasłania1q zna\<

''ST9P'' i stwarza to niebezpieczeństwo dla korzystających z drogi. Radna

Maryla Domańska równiei prosi o interwencję w sprawie ,'Strugi'', poniewaz

jest tam potrzeba dział'ania, Zasypac jej nie wolno, zagospodarowaó tez nte,

teren stanowi własność oSP w Czermnie, dlatego proponuje zaprosić prezesa

czermińskiej straiy, by poznać ich zdanie w sprawie ewentualnego przejęcia

terenu przęz gminę.

Radny Grzegorz Zganiacz dodał, ze skoro teren jest własnościę strazy, to

strazacy mogQ pisać wnioski o dofinansowanię zagospodarowania tego miejsca.

Radna ElŻbięta Śliwińska poprosiła, aby gmina zadzwonlła na policję

w sprawie częstszego monitorowania teręnu placu zabaw i przedszkola.

Ad. pkt 9" Po zreallzowaniu zę porzędku posiedzenia Przewodniczqcy Komisji
podziękował wszystkim zaudział' i zamknqł posiedzenie.

Na tym protokół zakonczono.

ProtokółowaŁa:
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